
 

 

 

 

 

 

 

 

Mødereferat 

 

Der indkaldes til møde om Møde nr. 

Skolebestyrelsesmøde 

 

4 – 2023/24 

Mødedato Mødested  Møde 

start/slut 

22. januar 2024 Ådalsskolen  16.30-18.30 

Deltagere 

Helene Baarup Christensen, Forældrerepræsentant (HB) 

Niels Henning Bladt, forældrerepræsentant (NHB) 

Mette Ørskov Sjøland, forældrerepræsentant (MØS) 

Lone V. Geil, Medarbejderrepræsentant (LG)  

Mette Elam, Medarbejderrepræsentant (ME) 

Laila Madsen, Afdelingsleder (LM)  

Allan Søgaard-Andersen, Viceskoleleder (AS) 

Mette Dybdal Møller, Skoleleder (MM)  

 

Bemærkninger 

I tilfælde af afbud. Besked direkte til allsg@kolding.dk 

Beslutning (B), Orientering (O), Drøftelse (D) 

 

Har I spørgsmål til punkter, hører vi gerne fra Jer pr. mail inden, da det 

giver os mulighed for at forberede os. 

 

 

 

Dagsorden 

 

 

1) Godkendelse af referat (B) 
Godkendt 
 

2) Godkendelse af dagsorden (B) 
godkendt 
 

 

 

 

 

Udsendt af 

Allan Søgaard-Andersen 

 

Afbud til 

Allan Søgaard-Andersen 

Direkte telefon 79 79 77 79 

E-mail allsg@kolding.dk 

mailto:allsg@kolding.dk


 

 

  Side 2 

 

3) Videre proces ift. princip for skærme (D) 
 
Hele personalegruppen er kommet med input til opmærksomhedspunkter, der 
kan læses i bilaget 

 

Forældrerepræsentanterne finder det er vigtigt at finde ud af hvilke skærme 
der tales om – egne devices (mobil, tablets og smart-watches), undervisnings-
relaterede skærme (elev-PC’er og tavler i klasserne). 
Der skal defineres hvad unødig skærmbrug er. 
 
Forskellige hjemmesider til frikvartererne blev drøftet – Youtube, Discord, 
Steam, Tik-tok m.m. Skal der laves spærring på disse hjemmesider? 
Der er ligeledes nogle GDPR-anbefalinger omkring hvilke hjemmesider der kan 
være uhensigtsmæssige rent data-sikkerhedsmæssigt. 
 
Det drøftes om der skal laves en glidende indfasning nedefra. Evt. indfaset med 
forskellige tiltag for elever, der har nogle særlige udfordringer. 

 

Det er blevet aftalt at skolens MED-udvalg inddrages med henblik på at kvalifi-
cere arbejdet med et princip for skærme og brug af egne devices i løbet af sko-
ledagen (6.30-16.00). 
 
Når MED-udvalget har arbejdet med det sendes deres anbefalinger tilbage til 
Skolebestyrelsen. 
 
Målet for Skolebestyrelsen er at have et princip, der betyder minimal brug af 
egen-devices i frikvartererne og i skoletiden uden at det skaber unødig konflikt 
samt mistrivsel 
Evt. kan det være forslag, der er aldersinddelte. Skolebestyrelsen ønsker at fo-
kus skal være på social og alsidig udvikling hos eleverne. 
Desuden skal principperne indeholde at forældre ikke skal kontakte deres børn 
eller skal kontaktes af deres børn i løbet af skoledagen. Er der behov for kon-
takt, skal det ske via skolens personale telefonisk eller via Aula. Der laves en 
vejledning til forældre for hvordan de gør, hvis dette sker. 
 
Desuden er det vigtigt at det præciseres at personale i klassen går foran med 
det gode eksempel ved at egne devices ikke er i brug i samvær med eleverne. 
 
Der undersøges om der kan laves vejledninger til at begrænse skærmbrugen 
via tekniske løsninger under opsætningerne på mobiltelefoner og tablets.  

 

4) Ny budgetmodel kommer i høring i perioden midt uge 6 til slut uge 8. (D) 
Hvad ønsker skolebestyrelsen ift. evt. høringssvar? Nyt møde – fysisk, digitalt 
eller via mail. 
 
Alle skolebestyrelsesmedlemmer er blevet indkaldt til en fælles orientering di-
gitalt den 7/2 2024 kl. 17.00-18.00. Ledelsen pålægges at afdække om mødet 
optages, så det kan ses forskudt. 
 
Skolebestyrelsen vil efter denne orientering vurdere om der skal laves et møde 
hvor der afgives et høringssvar. Mødet kan afholdes digitalt eller via mailtråd. 



 

 

  Side 3 

 

Forældrerepræsentanterne koordinerer indbyrdes ift. høringssvar i begyndel-
sen af uge 8. 
Ledelsen vil videresende Skolebestyrelsens høringssvar til høringspostkassen. 
 

5) Nyt fra medarbejderrepræsentanterne (O)  

Personalegruppen var glade for, at de blev inddraget ift. princip for skærme. 

Der er ros til forældrerepræsentanterne fra personalesiden på skolen for dette. 

 

Vi har tre kollegaer, der er i gang med certificering ift. co-teaching. 

 

Den nationale trivselsmåling for eleverne er igangsat på skolen. 

 

Christina Sommer kommer igen i uge 11 2024 ift. sparring og efteruddannelse 

af personalet.  

 
6) Nyt fra forældrerepræsentanterne (O) 

 

Intet til referat. 

 
7) Evt. (D) 

 
Intet til referat. 
 
 


